

المنارة Al Manara

مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة
Ports, Customs and Free Zone Corporation



Issue: 210 العدد: 12 - 12 - 2024

بن سليمان: أيقونة معمارية جديدة تنبض
بالحياة في ميناء راشد بدبي
Bin Sulayem: A New Architectural Icon
Pulsates with Life at Mina Rashid in Dubai



بن سليمان: أيقونة معمارية جديدة تنبض بالحياة في ميناء راشد بدبي Bin Sulayem: A New Architectural Icon Pulsates with Life at Mina Rashid in Dubai

His Excellency Sultan Ahmed Bin Sulayem, Chairman of the Ports, Customs, and Free Zone Corporation (PCFC), inaugurated the new headquarters of the Corporation in Dubai Maritime City. The ceremony was attended by His Excellency Nasser Al Neyadi, CEO of the PCFC, His Excellency Dr. Abdullah Busenad, Director General of Dubai Customs, His Excellency Abdullah Bin Damithan, CEO and managing director of DP World GCC, Ahmed Bin Sulayem, Executive Chairman and CEO of the Dubai Multi Commodities Centre DMCC, along with the Corporation's board members, strategic partners, and employees from various business units.

In his speech during the event, His Excellency Sultan Bin Sulayem emphasized that the new headquarters marks a milestone in the journey of the Corporation, which began in 1886 with the establishment of Al Furdah (The mother of all departments) to manage Dubai's trade and customs affairs. He stated: "Today, we celebrate the opening of this headquarters, which represents a model of innovation and sustainability, designed to achieve the highest standards of energy efficiency and environmental quality, creating an ideal work environment that combines comfort and well-being for employees while enhancing efficiency in delivering services to clients".

Bin Sulayem highlighted that the new headquarters is a vibrant architectural icon at Mina Rashid, one of Dubai's most historic ports. The building features a modern, innovative design, adhering to the gold-level LEED standards—globally recognized benchmarks for sustainable buildings certified by the U.S. Green Building Council (USGBC). This system aims to enhance indoor environmental quality, reduce water consumption, and improve energy efficiency.

He added: "From the outset, we were committed to making this headquarters a symbol of progress, embodying our forward-looking vision to strengthen Dubai's position as a global business hub and reflecting the core values of the Corporation". The new headquarters accommodates over 1,500 employees and offers modern facilities catering to the needs of more than 300 clients and visitors daily. It also includes a standalone parking facility with a capacity exceeding 700 spaces.

On his part, His Excellency Nasser Al Neyadi, CEO of the Ports, Customs and Free Zone Corporation, affirmed that the inauguration of the new headquarters marks the start of further achievements that will enhance the Corporation's position locally and globally. He stated that the initiative aligns with the Corporation's vision for digital transformation and corporate excellence, commending the extensive efforts made to complete the project on schedule.

The inauguration ceremony featured several activities for attendees, including a tour led by the Chairman through various facilities, departments, and offices. These included the Museum, Library, Happiness Council, Innovation Quay, and employee offices. Additionally, the Corporation unveiled a custom musical tune and exclusive fragrances named after its major ports—Rashid, AlHamriyah, and Jebel Ali designed specifically for this occasion.

افتتح سعادة سلطان أحمد بن سليمان، رئيس مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة، المقر الرئيسي الجديد لمؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة في مدينة دبي الملاحية، بحضور سعادة ناصر النياضي، الرئيس التنفيذي للمؤسسة، سعادة الدكتور عبدالله بو سناد، مدير عام جمارك دبي، وسعادة عبدالله بن دميثان، المدير التنفيذي والمدير العام موانئ دبي العالمية (دي بي ورلد) لمنطقة دول مجلس التعاون الخليجي، وأحمد بن سليمان، الرئيس التنفيذي الأول والمدير التنفيذي لمركز دبي للسلع المتعددة، وأعضاء مجلس إدارة المؤسسة والشركاء الاستراتيجيين والموظفين من مختلف الوحدات التنظيمية التابعة للمؤسسة.

وفي كلمته بهذه المناسبة، أكد سعادة سلطان بن سليمان أن المقر الجديد يمثل علامة فارقة في مسيرة مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة التي بدأت عام 1886 بتأسيس دائرة الفرصة (أم الدوائر) لإدارة الشؤون التجارية والجمركية في دبي، قائلاً: "اليوم، نحتفل معاً بافتتاح هذا المقر الذي يمثل نموذجاً للابتكار والاستدامة، وضمم ليحقق أفضل معايير كفاءة الطاقة والبيئة ليكون بيئة عمل مثالية تجمع بين توفير سبل الراحة والرفاهية للموظفين وتعزيز الكفاءة في تقديم الخدمات للمتعاملين".

وأشار بن سليمان إلى أن المقر الجديد يعتبر أيقونة معمارية جديدة تنبض بالحياة في ميناء راشد بدبي، أحد أهم وأقدم الموانئ في دبي بتصميمه الحديث والمبتكر، مشيراً إلى تطبيق المواصفات القياسية خلال عمليات التصميم والبناء التي تمت وفقاً لمعايير "لييد" (LEED) الذهبية وهي أعلى المعايير العالمية للمباني الخضراء المعترف بها عالمياً من قبل المجلس الأمريكي للمباني الخضراء (USGBC)، حيث يهدف هذا النظام إلى تحسين جودة البيئة الداخلية وخفض استهلاك المياه، وتحسين كفاءة الطاقة.

وأضاف: "حرصنا منذ البداية على أن يكون هذا المقر رمزاً للتطور، يجسد رؤيتنا المستقبلية في تعزيز مكانة دبي كمركز عالمي للأعمال، ويعكس القيم الجوهرية للمؤسسة"، حيث يستوعب المقر الرئيسي الجديد أكثر من 1500 موظف، ويوفر مرافق حديثة تلبي احتياجات أكثر من 300 متعامل وزائر يومياً، إلى جانب تخصيص مبنى مستقل لمواقف السيارات بطاقة استيعابية تتجاوز 700 موقف.

من جانبه، أكد سعادة ناصر النياضي، الرئيس التنفيذي للمؤسسة، أن افتتاح المقر الجديد يعتبر نقطة انطلاق نحو مزيد من الإنجازات التي تعزز من مكانة مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة على المستويين المحلي والعالمي، مؤكداً أنه يأتي في إطار تحقيق رؤية المؤسسة نحو التحول الرقمي والتميز المؤسسي، وملتماً الجهود المضنية التي بذلت لإنجاز المشروع في الموعد المحدد.

وتضمن حفل الافتتاح عدد من الفعاليات والأنشطة المميزة للحضور مثل جولة للرئيس والحضور في مختلف المرافق والأقسام والمكاتب والتي تتضمن المتحف، والمكتبة، ومجلس السعادة، وورصف الابتكار، ومكاتب الموظفين، كما تم تدشين النغمة الموسيقية الخاصة بالمؤسسة وإطلاق العطور المصممة خصيصاً لهذه المناسبة باسم الموانئ الرئيسية التابعة للمؤسسة وهي راشد، والجمركية وجبل علي.







رؤيتنا

تعزيز مكانة دبي كمركز رائد مستدام لدعم القطاع الاقتصادي على الصعيد العالمي.

Our Vision

To sustainably facilitate and promote Dubai as the world's leading economic sector.

فريق التحرير Editorial Staff

رئيس التحرير: هند شاكر

Editor-in-Chief: Hend Shaker

إعداد: فاطمة الفهيم

Content Creator: Fatma AlFahim

تحرير: بسنت زين الدين

Editor: Bassant Zein AlDin

تصميم: إيان سيفيلا

Designer: Ian Sevilla

تصوير: محمد كبير

Photographer: Mohammad Kabeer

مركز الاتصال 800 990 Call Center

